
    Elektronický zpravodaj měsíčníku Hospodářských novin 

Na téma spolupráce regionů 
Až do dneška se od pondělí 25. dubna koná 

v Podbanském na Slovensku společné pracov-
ní jednání hejtmanů českých regionů sdruže-
ných do Asociace krajů ČR, předsedů samo-
správných krajů Slovenské republiky a nejvyš-
ších reprezentantů Slezského a Malopolského 
vojvodství, dvou polských regionů, které při-
léhají k Česku a Slovensku. Schůzka se usku-
tečňuje na pozvání PaedDr. Jozefa Tarčáka, 
předsedy Žilinského samosprávného kraje,  
a na jejím programu je mj. diskuse o proble-
matice související s regionální politikou 
(zejména společný postup při čerpání z fondů 
Evropské unie v jejím dalším programovém 
období v letech 2007 až 2013) či přeshraniční 
spolupráce, stejně jako prohlídka lokalit na 
Slovensku postižených větrnou smrští a ná-
vštěva Štrbského plesa.  

Nezapomněli jste se přihlásit? 
Ještě do 31. května se města a obce mohou 

přihlásit do již 4. ročníku soutěže Zklidňování 
dopravy ve městech a obcích. Jejími vyhlašo-
vateli jsou Nadace Partnerství a Nadace VIA  
v rámci společného programu Doprava pro  
21. století a ve spolupráci s Ministerstvem 
dopravy ČR, Svazem měst a obcí ČR a měsíč-
níkem Moderní obec.  

Soutěž je určena těm městům a obcím, je-
jichž představitelé se rozhodli přistoupit  
k realizaci dopravních řešení směřujících  
k omezení negativních dopadů nárůstu intenzi-
ty automobilové dopravy. Informace a přihláš-
ka:  http://www.doprava21.ecn.cz/soutez.html  . 

Pro další profesní vzdělávání 
Rada kraje Vysočina schválila výzvu pro 

předkládání projektů do grantového schématu 
v rámci Operačního programu Rozvoj lid-
ských zdrojů, jehož cílem je zajištění fungová-
ní široké nabídky dalšího profesního vzdělává-
ní (DPV). Uzávěrka předkládání žádostí je  
24. 6. 2005, přičemž celková částka pro pod-
poru projektů v rámci 1. výzvy je 26 miliónů 
Kč. Grantové schéma určené právnickým i 
fyzickým osobám je zaměřeno na rozvoj a 
zlepšení současné nabídky DPV včetně služeb 
s ním spojených a vzdělávání lektorů, konzul-
tantů, učitelů, metodických a řídících pracov-
níků působících v oblasti DPV. Plné znění 
výzvy a ostatní potřebné dokumenty, zejména 
Pokyny pro žadatele a příjemce podpory, jsou 
na internetu: www.vysocina-finance.cz . 

27. 4. 2005   
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Františkovy Lázně historickým městem roku 2004 
Boskovice na Blanensku, Česká Kamenice 

na Děčínsku a Františkovy Lázně v okrese 
Cheb jsou třemi městy, která byla nominována 
na titul Historické město roku 2004. Ten je 
každoročně udělován městu, které v daném 
roce získá Cenu za 
nejlepší přípravu a 
realizaci Programu 
regenerace měst-
ských památkových 
rezervací a měst-
ských památkových 
zón. Zřizovateli 
ceny je Sdružení 
historických sídel 
Čech, Moravy a  
Slezska spolu s 
ministerstvy kultury 
a pro místní rozvoj 
ve  s p ol u p rá c i 
s Českým národním 
komitétem ICO-
MOS a Kanceláří 
prezidenta republi-
ky. Právě díky Kan-
celáři prezidenta republiky se od dubna 1997 
toto prestižní ocenění uděluje ve Španělském 
sále Pražského hradu. 

Stalo se tak i letos, kdy – již v době uzávěrky 
našeho zpravodaje ve středu 27. dubna odpo-
ledne – byla tato cena předána představitelům 
Františkových Lázní. Členové soutěžní poroty 
ocenili zejména citlivý přístup k obnově města 

a respektování historických hodnot i snahu 
uchovat obraz lázní z 19. století a přitom vyho-
vět současným požadavkům na lázeňský pobyt.  

Jak uvedla starostka města Mgr. Libuše 
Chrástová, v městské památkové rezervaci není 

téměř žádná nemo-
vitá kulturní památ-
ka, která by nepro-
šla alespoň částeč-
nou opravou. 
V rámci soutěže se 
uděluje také Cena 
Moderní obce. Ta 
letos připadla Be-
rounu. Bylo tak 
oceněno jak deseti-
leté cílevědomé 
úsilí, s nímž se měs-
to věnuje naplňová-
ní Programu regene-
race městské památ-
kové zóny, tak hou-
ževnatost, kterou 
tamní radnice spolu 
s ostatními vlastní-

ky nemovitostí v historickém jádru města pro-
jevila při odstraňování následků ničivé povod-
ně z roku 2002.  

( m o )  
 

Podrobněji se o obou oceněných městech do-
čtete v květnovém čísle Moderní obce, které 
vyjde už příští týden.  

Holandská ulice vznikla v centru Berouna i díky partner-
ství s Rijswijkem, předměstím Haagu, na místě zničeném 
demolicemi z doby »socialistické výstavby«.  

                                   Foto: Ivan Ryšavý 

Objednejte si speciály časopisu Moderní obec 
 

Do červencového a srpnového vydání časopisu Moderní obec  
připravujeme dvě speciální letní přílohy: 

• Abeceda nejčastějších otázek a odpovědí pro starosty (červenec 2005) 
Osmistránková příloha pro starosty bude formou „právní poradny“ vysvětlovat nejdůležitější pojmy související s 
činností měst a obcí, jako jsou například audit,  hospodaření obce, čistota v obci, veřejný pořádek, veřejná pro-
stranství, komunální odpad, místní poplatky, povinnosti stanovené zákonem o obcích, obecně závazná vyhláška, 
zastupitelstvo obce, zrušení právního předpisu, požární ochrana atd. Pojmy budou řazeny abecedně a k nim 
otázky a odpovědi k dané problematice. 

• Průvodce novým správním řádem (srpen 2005) 
Příloha bude mít podobu jednoduché „příručky“ pro každého, kdo potřebuje rychlou orientaci v novém procesním 
předpisu. Na 12 stranách bude věnována pozornost všem částem nového správního řádu, těžiště pojednání však 
bude spočívat v úpravě tzv. klasického správního řízení. Příloha bude vhodným a užitečným doplňkem k článkům 
o novém správním řádu, které vycházejí od ledna letošního roku každý měsíc v Moderní obci. 

 

Uvedená čísla časopisu Moderní obec si za nezměněnou cenu (80 Kč/ks včetně poštovného)  
můžete objednat na níže uvedených kontaktech: 

Economia, a.s., oddělení distribuce, Dobrovského 25, 170 55,  Praha 7 
e-mail: predplatne@economia.cz , www.moderniobec.cz/special 

 

Abeceda nejčastějších otázek a odpovědí pro starosty – uzávěrka pro objednávky 15. 6., expedice 7. 7. 2005 
Průvodce novým správním řádem – uzávěrka pro objednávky 13. 7., expedice vydání 3. 8. 2005. 

Moderní obec č. 5/2005 
 

Téma: Audit a účetnictví 
 

Redakční část tématu bude věnována: 
• přezkoumávání hospodaření měst a obcí (auditu) 

z pohledu státního orgánu 
• zkušenostem krajů při přezkoumávání hospoda-
ření obcí 

• problematice účetnictví měst a obcí v souvislosti 
se zákonem o finanční kontrole 

 

Vychází: 5. května 2005  

http://www.doprava21.ecn.cz/soutez.html
http://www.vysocina-finance.cz
http://www.moderniobec.cz
mailto:predplatne@economia.cz
http://www.moderniobec.cz/special
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Orlické hory v Praze 
V pondělí 25. dub-
na 2005 byla v 
pražském Infor-
mačním centru 
venkovských regio-
nů na Staroměst-
ském náměstí zahá-
jena pětidenní pre-
zentace Regionu 
Orlické hory.  
Představení regionu 
připravil Dobrovol-
ný svazek obcí 
Region Orlické 
hory ve spolupráci 
s Městem Rychnov 

nad Kněžnou, Euroregionem Glacensis a dob-
rovolným svazkem obcí Sdružení obcí Orlic-
ko. Cílem prezentace je přiblížit veřejnosti 
zajímavou oblast Čech – Orlické hory a pod-
hůří. Pro návštěvníky a hosty je připravena 
nabídka turistických zajímavostí, informace o 
ubytování a službách, o sportovních možnos-
tech v zimě i v létě, o turistických stezkách, 
cykloturistických trasách a pamětihodnostech. 
Součástí prezentace je ukázka výrobků lido-
vých řemesel. 

Jak zhodnotit volné peníze 
Komise pro cenné papíry (KCP) oznámila 

další termíny seminářů pro zastupitele měst a 
obcí, kteří v rámci svých kompetencí rozhodu-
jí o klíčových finančních plánech, i pro odbor-
né pracovníky finančních odborů územních 
samospráv.  

Na semináři na téma Správa finančních 
prostředků měst a obcí chce KCP představit 
nejen možnosti, ale i rizika, která s sebou 
přináší investování volných finančních pro-
středků na kapitálovém trhu.  

O semináři chystaném na 19. května do 
Plzně jsme již informovali, nyní jsou známy i 
termíny seminářů v Brně (26. 5.) a v Praze 
(31. 5.). Všechny semináře jsou bez poplatku, 
občerstvení o přestávce je zajištěno. Více 
informací o seminářích poskytne Ing. Jana 
Konopásková (tel.: 221 096 312, 737 254 439, 
e-mail: jana.konopaskova@sec.cz). 

Zastupitelé v on-line přenosu 
Návštěvníci webových stránek Prahy 6 

(www.praha6.cz) mohli minulý pátek zažít 
ojedinělou premiéru. Na webu totiž došlo  
k prvnímu on-line přenosu z jednání zastupi-
telstva této městské části. Rovněž záznam z 
jednání zastupitelů byl k dispozici na webo-
vých stránkách i po skončení samotného jed-
nání, a to tzv. off-line. Jde o další krok při 
naplňování obecního programu »Slušná radni-
ce«, tedy programu prosazujícího transparent-
nost radnice a postupů ve věcech veřejných.  

On-line přenos jednání zastupitelů tak dopl-
ní rozsáhlou sekci On-line služby, která na 
praha6.cz v sobě dnes zahrnuje on-line rozho-
vory, rozesílání novinek e-mailem či SMS, 
elektronické tržiště, elektronický úřad nebo 
dálkové nahlížení do katastru nemovitostí. 

Ministerstvo vnitra s odvoláním na své kon-
zultace s předními právní experty obcím radí, 
jak přistupovat k zákonu číslo 96/2005 Sb., 
kterým se mění zákon číslo 238/1992 Sb., o 
některých opatřeních souvisejících s ochranou 
veřejného zájmu a o neslučitelnosti některých 
funkcí (zákon o střetu zájmů), ve znění pozděj-
ších předpisů.  

Podle zákona o střetu zájmů došlo od letošní-
ho 1. března k neslučitelnosti některých funkcí 
s funkcí člena zastupitelstva obce a zastupitel-
stva kraje. Protože by to v některých případech 
mohlo vést až k ochromení činnosti zastupitel-
stev zejména menších obcí, ministerstvo nyní 
poskytuje obcím nepřímý návod, jak lze od-
chod zastupitelů z  funkcí oddálit do doby, než 
Ústavní soud na základě ústavní stížnosti sku-
piny senátorů definitivně rozhodne o platnosti 
tohoto kontroverzní-
ho zákona.  

Pokud by se zastu-
pitelé kvůli nesluči-
telnosti funkcí vzdali 
svého mandátu již 
nyní, ani při případ-
ném pozdějším za-
mí tnut í  zák on a 
Ústavním soudem by 
pak neměli nárok na 
to, aby obdrželi man-
dát zpět. 

»Domnívám se, že 
nutit zákonem upro-
střed volebního ob-
dobí k odstoupení 
řádně zvoleného 
zastupitele je poruše-
ní základních princi-
pů demokracie,« řekl 
nám starosta Staré 
Vsi nad Ondřejnicí Ing. Dalibor Dvořák. 
»Problém malých obcí je zejména u školských 
zařízení, neboť učitelé jsou v mnoha případech 
tahouny zastupitelstev. Názor, že ředitel školy 
může ovlivnit přidělování peněz pro „svou“ 
školu, neobstojí a lze se proti tomu pojistit 
jiným způsobem (například že by se vzdal 
hlasování). Ale hlavně si myslím, že tito lidé 
byli zvoleni proto, že mají mimo jiné i důvěru 
voličů, že se svěřenými finančními prostředky 
budou nakládat efektivně. Nemyslím si však, 
že v malých obcích zákon způsobí pokles 
zájmu o práci v zastupitelstvu. Horší situace 
možná nastane u zastupitelů větších měst a 
obcí. Nejsem přesvědčen o tom, že by přiznání 
příjmu měli prokazovat všichni. To vidím opět 
jako zásah, který skutečně odradí řadu zastupi-
telů od snahy příště kandidovat.« 

Starosta Českého Krumlova JUDr. Franti-
šek Mikeš zákon považuje za jeden z dalších 

kroků, kterými se kdosi pokouší ovlivňovat 
chod samosprávy. »Přijmout v průběhu voleb-
ního období zásadní, byť nepřímou novelu 
volebního zákona je velmi neobvyklé a musel 
k tomu tedy být nějaký důvod. Občané volili 
do zastupitelstev svých měst a obcí osobnosti a 
předpokládají, že ty budou v jejich zájmu půso-
bit na radnicích. Teď by se tak v podstatě admi-
nistrativním způsobem výsledky voleb mohly 
změnit.  

Vyřízení ústavní stížnosti podané skupinou 
senátorů může trvat dlouho, a byť bude případ-
ně vyřízena ve prospěch dnešních zastupitelů, 
může se tak stát až poté, co o své mandáty 
nezvratně přijdou, nebo až v době, kdy se bu-
dou tvořit po volbách nová zastupitelstva. Pro-
to by do konce tohoto volebního období mělo 
platit to, s čím se do něj vstupovalo, a nový 

zákon by měl být 
vztažen až k novým 
zastupitelům.« 
»Novela, která mění 
pravidla uprostřed 
volebního období, je 
špatná,« uvedl pri-
mátor statutárního 
města Karviná Mgr. 
Antonín Petráš. »Je 
v ní navíc mnoho 
nedokonalých usta-
novení – a zapomně-
lo se v ní i na statu-
tární města. Autoři 
novely si neuvědomi-
li, že značná část 
současných zastupi-
telů nebude mít zá-
jem „odkrývat“ své 
soukromí a z různých 
důvodů už příště 

nebude kandidovat. Osobně si nepřeji „lidovou 
uměleckou tvořivost“ při přijímání zákonů 
obecně, a už vůbec ne těch, které mají bezpro-
střední vliv na obrovské množství lidí, kteří 
pracují v obcích a městech v jakémkoliv posta-
vení. Ve městě máme základní školy, jejichž 
ředitelé jsou členy zastupitelstva. Samostatně 
se žádný z nich mandátu nevzdal, zastupitel-
stvo na březnovém jednání nerozhodlo o jejich 
odvolání, tudíž do vyřešení tohoto paskvilu 
zůstávají členy zastupitelstva. Pouze u jedno-
ho, který je oddávajícím, jsem rozhodl o jeho 
dočasné „abdikaci“, než bude zákon novelou 
upraven či než vyvstane jiné řešení.« 

( r š )  
 

Kontroverznímu zákonu a jeho dopadům na 
fungování zastupitelstev obcí a měst se více 
věnujeme v květnovém čísle Moderní obce, 
které vyjde už příští týden.  

Ani na magistrátu města Karviná (na snímku) si podle 
slov primátora Mgr. Antonína Petráše nepřejí »lidovou 
tvořivost« při přijímání zákonů.                    Foto: archiv 

Zákon o střetu zájmů: Starostové jej nevítají 

Stanovisko Ministerstva vnitra k zákonu o střetu zájmů, ve znění pozdějších předpisů, najdete na 
internetové adrese http://www.mvcr.cz/2003/dokumenty/stanmvnesl_dokument_info.html.  

Ročenka Hospodářských novin  
Pro předplatitele všech titulů a elektronických produktů – on-line služeb z produkce ECONOMIA a.s.,   
za zvýhodněnou cenu 160 Kč. Objednat si ji můžete na adrese http://ib.ihned.cz/predpl/a/rhn05.htm . 

http://www.moderniobec.cz
mailto:jana.konopaskova@sec.cz
http://www.praha6.cz
http://www.mvcr.cz/2003/dokumenty/stanmvnesl_dokument_info.html
http://ib.ihned.cz/predpl/a/rhn05.htm
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Bioplyn může obci vydělat 
Jak využít prodej emisí skleníkových plynů 

k financování projektů v ČR? To je téma semi-
náře, který na 3. května chystá v Praze Česko- 
-německá obchodní a průmyslová komora. 
Seminář se uskuteční ve spolupráci minister-
stev životního prostředí a průmyslu a obchodu 
za podpory BMU (Spolkového ministerstva 
životního prostředí, ochrany přírody a bezpeč-
nosti reaktorů) a je mj. určen také zástupcům 
měst a obcí, které uskutečnily či teprve připra-
vují projekty vedoucí k úsporám emisí CO2 
(například na úspory energií při zavádění mo-
derních technologických postupů, výměny a 
modernizace kotelen, výstavba bioplynových 
stanic, řešení problematiky důlních plynů, 
skládkových plynů atd.). Cílem semináře je 
vedle diskuse také zprostředkování kontaktů 
mezi zainteresovanými zástupci podniků či 
obcí a podpora nových investičních záměrů 
vedoucích především ke zlepšení energetické 
infrastruktury v ČR. Více informací u Ing. 
Hany Potůčkové (Česko-německá obchodní a 
průmyslová komora, tel.: 224 221 200, e-mail: 
uam@dtihk.cz). 

Ocenění putuje do Pardubic 
Manažerem odvětví 
doprava, spoje a 
logistika, pomocné 
činnosti v dopravě 
byl za rok 2004 mi-
nulý týden na praž-
ském Žofíně slav-
nostně vyhlášen  
Ing. Miroslav Ně-
mec, ředitel Správy a 
údržby silnic Pardu-
bického kraje. Stalo 

se tak v rámci vyhodnocení výsledků prestižní 
soutěže osobností v oblasti managementu a 
ekonomiky v České republice – Manažer roku. 
Pořádá ji Česká manažerská asociace, Konfe-
derace zaměstnavatelských a podnikatelských 
svazů ČR a Svaz průmyslu a dopravy ČR a 
letos se tak stalo již popatnácté. Exkluzivním 
mediálním partnerem soutěže je společnost 
Economia a.s., která vydává i měsíčník Mo-
derní obec. 

Hejtman míří na Prachaticko 
Jihočeský hejtman Jan Zahradník se tento 

pátek 29. dubna vydá opět na jednu ze svých 
pravidelných cest za podnikateli. Tentokrát se 
bude zajímat o život a podnikání na Prachatic-
ku. Navštíví například chráněnou dílnu v Du-
bu u Prachatic, truhlářskou firmu a další dva 
podniky ve Volarech, hotel a obecní úřad na 
Kvildě či lyžařský areál Zadov – Churáňov.  

»Hejtman bude se zástupci firem a institucí 
hovořit především o tom, jaké mají podmínky 
ke svému fungování v regionu, popřípadě jak 
jim kraj může pomoci. Návštěva představitele 
kraje může otevřít i diskusi o aktuálních pro-
blémech šumavských obcí,« řekla ředitelka 
prachatické oblastní kanceláře Jihočeské hos-
podářské komory (JHK) Jitka Burešová, která 
výpravu hejtmana na Prachaticko připravuje.  

Společenství obcí – příležitost pro malá sídla? 
Poslední vývoj v přípravě věcného záměru 

novely zákona o obcích, který by měl zahrnout 
nové formy meziobecní spolupráce, shrnul toto 
pondělí v Běšinech na Klatovsku na semináři 
Programy EU a rozvoj venkova ředitel odboru 
rozvoje územní veřejné správy Ministerstva 
vnitra ČR Ing. Jaroslav Maršík, CSc. Seminář 
uspořádala Škola 
obnovy venkova Šu-
mava-Český les pod 
záštitou zájmového 
sdružení právnických 
osob Šance pro jiho-
západ. 

K  vystoupení ředi-
tele Maršíka se obšír-
něji vrátíme v časopi-
se Moderní obec, 
proto se mu nyní vě-
nujeme jen letmým 
průřezem. Řečník poukázal na to, že k evrop-
ským trendům patří i optimalizace výkonu 
veřejné správy, kterou mohou lépe zajistit větší 
územní celky, a tím posílit rovněž svoji konku-
renceschopnost. Řešením však není žádné (tím 
méně povinné) slučování malých obcí, které by 
v mnoha případech nepochybně vedlo ke ztrátě 
jejich identity a zřejmě by bylo i protiústavním 
krokem.  

Za východisko Ministerstvo vnitra považuje 
prohlubování meziobecní spolupráce. Její for-
mou by bylo společenství obcí (SO). V rámci 
zákonné úpravy by SO mělo stanoveny obliga-

torní úkoly, které jednak budou podporovat 
hospodářský a sociální rozvoj území tvořeného 
členskými obcemi, jednak budou spojeny se 
závazně stanoveným rozsahem společného 
výkonu působnosti obcí a určeného rozsahu 
přenesené působnosti. Předmětem spolupráce 
by tak v rámci samosprávné působnosti byl 

jako povinný program 
hospodářského a soci-
álního rozvoje, zatím-
co k volitelně povin-
ným by patřila napří-
klad péče o dopravní 
obslužnost, úkoly v 
oblasti sociální a zdra-
votní, školství či třeba 
nakládání s odpady. 
Naopak společenství 
obcí by nebylo možné 
svěřit volby zastupi-

telstev v členských obcích a schvalování jejich 
rozpočtu, stejně jako vypsání místního referen-
da apod. 

I s ohledem na to, že zhruba 80 % stávajících 
mikroregionů zahrnuje území do 20 tisíc oby-
vatel, ministerstvo považuje za vhodnou veli-
kost SO územní celek mezi 15 tisíci až 20 tisíci 
obyvatel. Na něj by se podle představy MV ČR 
pohlíželo jako na stejně velké samostatné měs-
to, což by ve svém důsledku takovému spole-
čenství obcí přineslo i výhodnější koeficient 
rozpočtového určení daní.  

( r š )   

Dny bez úrazů se blíží. Zapojíte se také? 
V první polovině června uspořádají radnice 

sdružené v Národní síti Zdravých měst ČR 
(NSZM) spolu se svými partnery (například 
školami, hygienickými stanicemi, zdravotnic-
kými zařízeními, Policií ČR a městskými poli-
ciemi, nevládními neziskovými organizacemi 
aj.) 6. ročník kampaně Dny bez úrazů  
(1. až  8. 6. 2005). 

V  minulých letech se kampaň zaměřovala 
zejména na prevenci úrazů cyklistů, na úrazy 
vzniklé při rekreaci a na 
bezpečnost dětí při cestě 
do školy. Letos se do 
středu pozornosti dostáva-
jí tři všednodenní situace, 
ve kterých hrozí úrazy 
dětem – cestování autem, 
na kole a dále při pěší 
cestě do školy. 

Horkou novinou letoš-
ních Dní bez úrazů bude 
kampaň Pásovec zaměřená na používání dět-
ských autosedaček. Jejím maskotem je dětská 
hračka – Pásovec, která se dětem bude rozdá-
vat během akce, přičemž jejich rodiče budou 
poučeni, jak ji vybírat a instalovat  v automobi-
lu apod. Předpokládá se, že hračku dostane 
přes 100 tisíc dětí ve věku do 12 let. Tuto kam-
paň připravuje Ministerstvo dopravy (BESIP) 
společně s Centrem dopravního výzkumu a 
zatím se k ní přihlásila města Brno, Boskovice, 

Hodonín, Chrudim, Karviná, Kroměříž, Kuřim, 
Letovice, Litoměřice, Litomyšl, Mladá Bole-
slav, Prostějov, Rožnov pod Radhoštěm, Slaný, 
Třeboň, Telč, Třebíč, Vsetín a Zlín. 

Usnadnit žákům a studentům jejich každo-
denní školní docházku a učinit ji bezpečnější je 
smyslem programu Bezpečná cesta do školy, 
jenž bude také součástí Dnů bez úrazu.  
V úvodní části děti zaznamenají do svých map, 
kudy chodí do školy a na jaká rizika narážejí, a 

pak samy navrhnou, jak 
tato krizová místa odstra-
nit. Provedou i několik 
průzkumů, např. kolik 
chodců vstoupí do vozov-
ky na červenou, kolik 
řidičů či spolujezdců poje-
de nepřipoutaných ap. 
Tak jako Bezpečná cesta 
do školy se do Zdravých 
měst vrátí také kampaň 

Na kolo jen s přilbou zaměřená na propagaci 
nošení přileb u cyklistů do 15 let. Poprvé se 
konala před dvěma lety ve Zdravém městě 
Kroměříži, letos ji zorganizují také další členo-
vé NSZM (České Budějovice, Chrudim, Lito-
měřice, Prostějov a Vsetín). 

 

M a r k é t a  Ž i d l i c k á  

Více informací najdete na webové adrese   
http://nszm.internet.cz/cb21/asp/ibrana.asp?id=1022 

Seminář se konal v Eurokempu Běšiny.   Foto: archiv 
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V minulých dnech představitelé hned dvou 
významných příspěvkových organizací hlavní-
ho města Prahy – Pražských služeb, a.s., a 
Technické správy komunikací hl. m. Prahy – 
seznamovali novináře se svými dosavadními 
výsledky i plány do budoucna. 

Nové vedení Pražských služeb, tradičního 
poskytovatele služeb v oblasti komplexního 
sběru a třídění odpadu, čištění a údržby komu-
nikací, stejně jako dopravního značení a opra-
várenství, klade mj. důraz na zpřísnění kontrol 
prováděných služeb při svozu domovního od-
padu, které pro tuto společnost zajišťují najaté 
firmy. Mgr. Patrik Roman, který je generál-
ním ředitelem Pražských služeb (PS) od 
loňského prosince, 
dokonce nevyloučil ani 
případné tvrdé sankce 
vůči dodavatelským 
firmám, pokud by ob-
jednané služby prová-
děly nekvalitně.  

Vedení Pražských 
služeb dnes běžně vysí-
lá do ulic kontrolory, 
aby fotografiemi doku-
mentovali, v jakém 
stavu posádky vozidel 
svážejících odpad zane-
chávají kontejnery a 
jejich stanoviště. 

Mgr. Roman spolu 
s obchodním ředitelem 
Tomášem Kolingerem ocenil radnici Městské 
části Praha 1, jež zahájila kontroly živnostníků. 
Ti nyní musí živnostenskému úřadu doklado-
vat, jak nakládají s odpady a zda pro jejich 
odvoz uzavřeli smlouvu. Leckde totiž živnost-
níci nejenže za odvoz svého odpadu neplatí, ale 
navíc zaplňují popelnice a kontejnery určené 
pro domovní odpad, které pak svozové firmy 
nestačí vyvážet.  

Největším projektem, na nějž se PS nyní 
připravují, bude vybudování kogenerační jed-
notky ve spalovně komunálního odpadu v Ma-
lešicích, která by mohla začít fungovat už v 
roce 2008. Ovšem už teď společnost chystá 
například jednotné oblečení pro své svozové 
posádky. Slibuje si od něho nejen bezpečnost-
ní, ale i identifikační roli.  

Novou podobu mají webové stránky PS 
(www.psas.cz) se spojením na call centrum. 
Lze na nich ovšem také nalézt odpovědi na 
nejčastější dotazy, formuláře na objednávku 
služeb, stejně jako je tam možné podat stížnost, 
reklamaci či námět. 

Rovněž ředitel Technické správy komuni-
kací hl. m. Prahy (TSK) Luděk Dostál 
v souvislosti s hodnocením minulé zimní sezó-
ny hovořil například o využití technologie 
GPS, díky níž lze monitorovat pohyb sypačů 
v ulicích metropole a kontrolovat, zda jezdí 
podle určených programů. Dohledové kamery 
zase umožňují pracovníkům dispečinku TSK 
monitorovat dopravní situaci i intenzitu sněže-
ní a množství napadaného sněhu v jednotlivých 
lokalitách – a tomu pak přizpůsobit nasazení 
sypačů a dalších mechanismů na zimní údržbu 
komunikací.  

Také TSK využívají dodavatelské firmy. 
Ředitel Dostál si v té souvislosti pochvaloval 

některé z nich, jež ná-
kupem vlastní nové 
techniky umožňující 
optimálně využívat 
posypový materiál vý-
znamně přispěly v zimě 
2004/2005 k jeho úspo-
ře ve výši zhruba 7 tisíc 
tun. Otázku Moderní 
obce, zda TSK tyto 
investice některých 
dodavatelů zohlední 
v příštích s nimi uzaví-
raných smlouvách či už 
nyní při proplácení 
výkonů, Luděk Dostál 
označil za inspiraci pro 
další jednání. 

Pražanům i návštěvníkům metropole začne 
od poloviny letošního roku významně pomáhat 
projekt dynamické navigace na bázi RDS-
TMC. Tento systém umožňuje řidiči vozidla 
vybaveného navigačním zařízením přijímat 
aktuální dopravní informace v rámci běžného 
rozhlasového vysílání VKV-FM. »V první fázi 
počítáme se zveřejňováním informací o uzavír-
kách a dopravní zátěži. Následovat budou in-
formace o aktuálních dopravních událostech na 
komunikační síti města včetně tunelů, zprávy o 
nehodách a dalších mimořádných situacích,« 
sdělil ředitel TSK. 

Již nyní jsou v rámci projektu Dopravní in-
formační centrum Praha aktuální dopravní 
situace dostupné na www.doprava-praha.cz. 
Nalézt tam lze obsazenost parkovišť P+R, 
stupně provozu na vybraných komunikacích či 
on-line záběry z dopravních kamer. Informace 
je možné obdržet i prostřednictvím služeb 
poskytovaných mobilními operátory – SMS, 
MMS a WAP. 

( r š )  

Důraz na vztahy s veřejností i kvalitu dodavatelů 
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Granty na květiny v oknech 
Až 50 tisíc Kč 
formou grantu od 
Městské části 
Praha 1 mohou 
získat majitelé 
domů (jak fyzic-
ké, tak právnické 
osoby), ale i jed-
notliví obyvatelé 
na květinovou 
výzdobu své 
nemovitosti.  

Rozhodla o tom Rada MČ Praha 1, když 
zařadila do programu grantů v oblasti životní-
ho prostředí bod, který řeší květinovou výzdo-
bu oken směřujících do veřejných prostran-
ství. Grantový program Prahy 1 pro oblast 
životního prostředí tak nyní umožňuje podpo-
řit zlepšení vzhledu MČ Praha 1 (například 
vnitrobloky či ozelenění dvorů), květinovou 
výzdobu oken směřujících do veřejných pro-
stranství i péči o zatoulaná a opuštěná zvířata 
z této městské části. 

3x333 tisíc pro aktivní život obce 
Výběr 30 projektových záměrů postupují-

cích do druhého kola grantového řízení pro-
gramu 3 x 333 tisíc pro aktivní život obce 
Dobročinného fondu Philip Morris ČR byl 
ukončen v minulých dnech. Fond podporuje 
projekty napomáhající k rozvoji aktivního 
života obyvatel měst a obcí v naší zemi. Pro-
jektové záměry do programu 3 x 333 tisíc pro 
aktivní život obce předložilo celkem 92 žada-
telů ze všech krajů a týkaly se především 
úprav obecních prostor a veřejných prostran-
ství, která slouží či by po úpravách měla slou-
žit jako místa setkávání obyvatel. Předkladate-
lé nejzajímavějších záměrů byli vyzváni k 
jejich rozpracování pro druhé kolo, které bude 
uzavřeno 20. května. Z nich komise vybere tři 
projekty, které fond podpoří částkou 333 tisíc 
Kč. Vyhlášení výsledků bude 21. června 2005. 

Bohumín podporuje plavání 
Historicky první městské kolo v plavání se 

uskuteční již zítra, ve čtvrtek 28. dubna v 
novém krytém aquacentru v Bohumíně. Na 
plavce čeká padesátka v plavání naznak, ve 
štafetách, volném stylu i závody stylem prsa. 
Akci pořádá základní škola v ulici Dr. E. Be-
neše a bohumínské Gymnázium F. Živného s 
místním domem dětí a mládeže. Plavání školá-
ků podpořilo na svém posledním zasedání i 
bohumínské zastupitelstvo dotací 260 tisíc 
korun na výuku plavání v rámci tělesné vý-
chovy pro více než tisícovku dětí z druhého 
stupně základních škol. Z této částky podpoří 
město i vznik a činnost nového plaveckého 
klubu a rehabilitační a kondiční plavání klien-
tů bohumínského Ústavu sociální péče pro 
mentálně postiženou mládež – Domovinky. 

Ukázkové číslo Moderní obce si můžete ZDARMA objednat  
 

na tel. čísle 800 11 00 22 nebo na adrese http://www.economia.cz/info/mo/.  
 

Chcete dostávat zdarma newsletter? Přihlaste se na www.economia.cz/newsletter.  

V zimní sezóně 2004/2005 najezdily sypače po 
Praze téměř 70 tisíc kilometrů.           Foto: archiv 
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